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A Fidesz polgármesterjelöltje

Csoportgyűlést tartott a Fidesz XVI. kerületi szervezte szentmihályi 
csoportja június 9-én a Templom téri katolikus közösségi házban, 
amely igen alkalmas helyszín a hasonlóan nagy létszámú rendezvé-
nyekre. A zsúfolásig megtelt nagyteremben előbb a körzetfelelősök 
értékelték a kampányt (amelyben kerületi szinten mintegy 700 akti-
vista vett részt), majd Tirts Tamás jelölt beszélt a választás tapasz-
talatairól, s megköszönte az aktivisták munkáját. Bejelentette azt is, 
hogy (egyes szóbeszédekkel ellentétben) nem kíván indulni a pol-
gármesteri tisztségért, a továbbiakban is a fővárosi önkormányzat Fi-
desz frakciójában szeretne dolgozni, helyben nem vállal semmilyen 
funkciót. Ezután mutatkozott be jelképesen Kovács Péter, a Fidesz 
XVI. kerületi polgármesterjelöltje a tagoknak – akik nyilván ismer-
ték, hiszen 1990 óta a helyi szervezetben politizál. A jelölt elmond-
ta, hogy a helyi szervezet tagjainak és különösen az aktivistáknak 
nincs miért szégyenkezni, hiszen a vesztes kampányban a pesti oldal 
legjobb eredményét hozták, s bár nyerni nem sikerült, a szavazók 
számát mintegy 1200 fővel sikerült növelni 2002-höz képest. Fon-
tos a személyes politizálás: ő 2002-ben a kampányban szinte minde-
nütt személyesen bemutatkozott, s így sikerült is elnyernie az egyéni 
mandátumot. A mostani kampányban is törekedni fog a személyes 
kapcsolatokra a választókkal. (Képünkön balról Tirts Tamás, Kovács 
Péter, Kovács Balázs kerületi elnök és Kratofil Zita körzetfelelős.)

Párbeszéd a gazdaságról

A helyi gazdasági élet sze-
replőinek szóló rendezvények-
re került sor június első felében 
Zuglóban és a XVI. kerületben. 
Elsőként június 8-án tartottak 
vállalkozói fórumot a Regnum 
Katolikus iskolában, amely a so-
kat sejtető Gazdasági helyzet-
kép címet viselte. Szatmáryné 
Jähl Angéla, a Vállalkozók Párt-
ja kerületi elnökének köszöntője 
után Rozgonyi Zoltán alpolgár-
mester tartott előadást (képün-
kön), melynek témája a meghívó 
szerint a XIV. kerület vállalkozás-
fejlesztési koncepciója lett vol-
na. Kiderült azonban, hogy ez 
a koncepció a valóságban nem 
létezik, s ha az önkormányzat 
egyáltalán valamivel tudja tá-
mogatni a vállalkozókat, akkor 
az az önkormányzati helyiségek 
kedvezőbb bérleti díja lenne, de 
még ez is csak terv. A helyi vállal-
kozók preferálása ellentétes az 
EU szabályozással, de ez csak 
egy elméleti probléma. Az önkor-
mányzat a vállalkozásokban mint 
ingatlantulajdonos tudna részt 
venni, de az ingatlanok általában 
eladásra kerülnek. A legújabb 
fejlemény, hogy a képviselőtes-
tület 4 milliárd forintért eladta a 
Bosnyák téri új kerületközpont 
területét egy lengyel vállalkozói 
csoportnak, akik ott majd egy gi-
gantikus beruházással üzleti, kö-
zösségi központot hoznak majd 

létre, várhatóan itt kap helyet az 
új polgármesteri hivatal is. (Fon-
tos információ, hogy a Bosnyák 
téri piac megmarad.)

Dr. Vadász György, a BKIK álta-
lános alelnöke a gazdaság hely-
zetéről tartott előadást, s élénken 
ecsetelte, milyen helyzetben van-
nak a hazai kis- és középvállalko-
zások, amelyek a munkavállalók 
mintegy 70 százalékát foglalkoz-
tatják (akkor még nem volt nyil-
vános a Gyurcsány-csomag). A 
Vállalkozók Pártja kerületi elnö-
ke a vállalkozók összefogásá-
nak szükségességéről beszélt, 
s eredményként említette, hogy 
a párt négy képviselője jutott be 
a parlamentbe a Fidesszel való 
összefogás eredményeként.

A XVI. kerület vállalkozásfej-
lesztési lehetőségei volt a címe 
annak a tanácskozásnak, ame-
lyet június 12-én tartottak a Má-
tyás Hotel konferenciatermében. 
A háziasszony itt is Szatmáryné 
Jähl Angéla volt, mint a BKIK 
tagcsoport elnöke. A meghívott 
négy parlamenti képviselőből 
csak egy: dr. Vidorné dr. Szabó 
Györgyi jött el, aki elsősorban a 
szociális ügyek kiváló ismerője, 
de prímán meg lehetett vele azt 
is beszélni, hogy milyen kár, hogy 
ennek a kerületnek sincs vállal-
kozásfejlesztési koncepciója. 
Immár területe sem lenne hoz-
zá, de ami van, azt úgy kellene 

hasznosítani, hogy a lakókörnye-
zetből kiszoruló vállalkozások 
tulajdonosi pozícióban vehesse-
nek részt az ipari parkokban.

Amint ezzel megvoltunk, amint 
az várható volt, a Gyurcsány-cso-
mag megvitatása következett. 
Ezt egy jelen lévő, számviteli kér-
désekben járatos vállalkozó ne-
mes egyszerűséggel csak toplák 
és pitiáner ötletek garmadájaként 
jellemezte, utalva itt a házipénz-
tár megadóztatására, a mobilte-
lefonok járulékára, a vélelmezett 
nyereség után fizetendő adóra,
és hasonlókra. Vidorné arra vál-
lalkozott, hogy szívesen továb-
bítja a helyben felvetett problé-
mákat parlamenti szintre, s bár 
nála van a csomag részletes 
leírása, minderről ő is (éppúgy 
mint képviselőtársai) csak pár 
nappal korábban értesült. Ez-
után jegyzetelte a felhozott gon-
dokat, amelyek nagyjából arról 
szóltak, hogy ezek a megszorítá-

sok a tisztességes vállalkozások-
tól próbálnak többet elvenni, és 
a feketegazdaság kifehérítésére 
kísérlet sem történik. A legirritá-
lóbbnak a hozzászólók a külföl-
dön tartott illegális pénzek haza-
hozatalát ítélték 10 százalék adó 
fejében – a csomagban ugyanis 
ez a legkisebb mértékű elvonás. 

A képviselőasszony mintegy 
másfél óra elteltével elköszönt, 
mivel az Albán utcai MSZP szék-
házba várták, ahol aznap este 
dőlt volna el, hogy ki is lesz a párt 
polgármesterjelöltje, de kár volt 
sietnie, hiszen olyan sokan gyűl-
tek ott össze (részben a pártba 
újonnan belépő friss MSZP-ta-
gok), hogy fizikailag kicsi lett a
nagyterem, még az udvaron se 
fértek, így a nagy eseményt júni-
us 28-ra kellett halasztani. (F)


